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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 13. zasedání dne 16. 8. 2022  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
Přítomni předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 

 
členové:  
Luděk Bořek 
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph. D. 
Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
doc. Mgr. Ing. Roman Sloup Ph. D 
Ing. Milan Vácha 
Mgr. Eva Volfová 
Ing. Petr Votípka 
 
 

Nepřítomni  

Omluveni Mgr. Filip Sequens 
 
 

Hosté Ing. Jan Kroupar – vedoucí Oddělení ochrany přírody, Odbor 
životního prostředí 
Mgr. Zbyněk Prokop- koordinátor mezinárodní spolupráce PK v rámci 
EU 
 
 

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

 

Číslo zasedání 

 

13 

Datum konání  16. 8. 2022 – 15.00 hod.  

Místo konání KÚPK, I. patro, zasedací místnost 326 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení. 

2. Projednání předsednictví České republiky v Radě EU v 2. pol. roku 2022. 

3. Projednání výstupů Environmentální koncepce Plzeňského kraje. 

4. Projednání žádostí v rámci dotačního programu Variantní studie odkanalizování. 

5. Projednání dotace pro Vodohospodářské sdružení Rokycanska na Studii 

proveditelnosti rozšíření a propojení skupinových vodovodů. 

6. Projednání témat řešených v rámci zastupitelstva a rady Plzeňského kraje.  

7. Různé. 

8. Diskuse a závěr. 

 
Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

1.  

 

 
Zahájení  
 
Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 
Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 
Ph.D. přivítal přítomné členy na 13. jednání Výboru pro životní prostředí, zemědělství 
a evropské záležitosti  ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou ze dne 4. 
srpna 2022 a zahájil zasedání v 15:00 hodin.  

Přivítal i přítomné hosty- Ing. Jana Kroupara, vedoucího Oddělení ochrany přírody a 
Mgr. Zbyňka Prokopa, koordinátora mezinárodní spolupráce PK v rámci EU. 
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byla zvolena paní RNDr. Lucie Hemrová, Ph. D., 
která s nominací souhlasila a výbor ji schválil. 

 
Dále předseda představil program jednání a zeptal se přítomných členů, zda mají 
připomínky. Žádné připomínky nebyly. 

Program jednání byl schválen. Přítomnost hostů byla schválena.              

Je přítomno 10 členů, výbor je usnášeníschopný. 

2.  

 

 
Projednání předsednictví České republiky v Radě EU v 2. pol. roku 2022. 

 
Předseda požádal Mgr. Zbyňka Prokopa, aby představil členům výboru svou 
prezentaci. Prezentace, která je přílohou tohoto zápisu, seznamuje s vybranými 
prioritami souvisejícími s půlročním předsednictvím ČR v Radě EU. 
 
Spolu s prezentací je přílohou také Seznam akcí pořádaných PK v rámci 
předsednictví ČR v Radě EU. 
 
Předseda vyzval členy k diskuzi: 

 Pan Bořek komentuje ekologické směřování EU. EU podporovala země, 
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včetně ČR v plynofikaci, ale nedomyslela otázku nezávislosti, která se dnes 
ukazuje jako problém. Dnes EU tlačí na rozšíření využití elektroaut, solárů, 
větrných elektráren atd. Zde je opět nedostatek vlastních zdrojů, zejména 
závislost na ČLR, kde je možné riziko v podobě Taiwanu, kterému pevninská 
Čína může udělat totéž, co dnes Rusko Ukrajině a situace se bude opakovat. 
Toto jednání EU nesouvisí s ekologii. Dalším příkladem může být využití 
pesticidů v ČR nebo dovoz slunečnicového oleje z Austrálie, kdy kontejnerové 
lodě zanechávají obrovskou ekologickou stopu, apod.  Rád by pochopil, jakým 
směrem uvažuje Brusel. Mgr. Prokop odpovídá, že v tomto jsou očekávání na 
naše předsednictví a český pragmatismus, kdy se očekává, že příliš zelené 
návrhy budeme brzdit. Zmiňuje také zavedení uhlíkových cel, která by měla 
zohlednit dovoz např. zmíněného slunečnicového oleje. Prezentované priority 
byly vytvořeny politicky o úroveň výše. Co my ale ovlivnit dokážeme, je do 
oficiálních stanovisek dostat reálné problémy, kdy se příliš ambiciózní zelené 
plány potkají s realitou v podobě nedostatku energie pro MHD, provoz 
teplárny. O tomto je i práce pana Prokopa, aby podobná témata a zkušenost z 
praxe dostal do popředí.  

 Pan Sloup děkuje za hezkou prezentaci a obrací se s dotazem na rozsah 
práce pana Prokopa. Pan Prokop informuje, že se zaměřuje na 3 oblasti, 
neboť je jediným zástupcem PK v Bruselu: 1, evropské fondy (operační 
programy), komunitární programy, ad hoc příležitosti, 2, doprava- zejména 
koridor Plzeň- Mnichov 3, propagace PK, využití příležitosti, že jsme na místě, 
Czech street party.  

 
Členové výboru vzali prezentaci na vědomí. 
 
Předseda poděkoval Ing. Prokopovi za prezentaci a rozloučil se s ním.  
 
15:55 Ing. Prokop odchází 
 

3.  

 

 

 
Projednání výstupů Environmentální koncepce Plzeňského kraje. 

 

Předseda požádal Ing. Kroupara, aby seznámil členy s prezentací představující 
Krajskou koncepci EVVO- Akční plán. Návrhovou část této koncepce dostali členové 
výboru předem emailem. 

 

Do konce srpna je možné zaslat připomínky ke Koncepční studii na emailovou adresu 
Ing. Kroupara- jan.kroupar@plzensky-kraj.cz 

 

Diskuze: 

 Předseda spolu s panem Sloupem se dotázali na pracovní skupinu a četnost 
jejího zasedání. Pan Kroupar informuje, že skupina již existuje, ale díky covidu 
nebyla dlouho svolána, až bude schválena koncepce, bude ustanovena nová 
skupina. Očekává se čtvrtletní setkávání, hlavní roli sehraje koordinátor, který 
bude informovat ostatní a případně svolá mimořádná zasedání. 

 Pan Sloup se dále informuje na web, zda není možné využití již stávajících: 
Zdravá krajina nebo stránky PK. Pan Kroupar odpovídá, že toto je teprve 
v řešení a obě varianty přichází v úvahu, neboť jistě bude levnější oživit 
stávající web. Finanční možnosti budou hrát velkou roli. Z druhé strany Zdravá 
krajina nespadá koncepčně do portálu PK, Zdravou krajinu si spravuje odbor 
živ. prostředí sám. Obsah EVVO souvisí i s jinými oblastmi mimo životní 
prostředí, např. se školstvím, v případě využití portálu Zdravá krajina je zde 
obava z tříštění obsahu. Z tohoto důvodu se zvažuje i samostatný web. Pan 
Kroupar dále informuje, že na EVVO nikdy nebyl na úřadě vyčleněn jeden 

mailto:jan.kroupar@plzensky-kraj.cz
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pracovník, což je bezesporu slabina PK. Bylo by třeba, aby to měla jedna 
osoba plně na starost a koordinovala vše s tím spojené. 

 Pan Votípka se dotazuje na umístění centra – nebylo by lepší navázat např. 
na ZOO a v ní otevřít environmentální centrum než budovat něco nového? 
Pan Kroupar odpovídá, že Zoo má vlastní programy zejména v rámci města 
Plzně. Plzeň je ale dobře dostupná pro celý PK, hledáme proto budovu v okolí 
pro toto vhodnou, kterou bude možné změnit na velmi zelenou budovu se 
zahradami a environmentálním využitím. 

 Paní Volfová zmiňuje lázně v souvislosti s vícedenními pobyty dětí. Pan 
Kroupar informuje, že v případě, že by došlo k využití budovy lázní 
pro vybudování centra, nešlo by zde ale o vícedenní pobyty pro děti, to by se 
hledalo další zařízení ve spolupráci s městem Plzní nebo jinou institucí. Pan 
Bořek přichází s nabídkou kasáren v Kralovicích. Pan Kroupar komentuje, že 
pobytové centrum nemusí být nutně v centru Plzně, ale Plzeň vychází 
z hlediska kraje nejdostupnější i pro pobytové centrum. 

 Pan Bořek se dotazuje, zda by nestálo za to realizovat tento projekt 
na celonárodní úrovni? Pan Kroupar říká, že půjdeme od malého k velkému. 
Do budoucna bychom rádi garantovali, že škola, která se tomu bude chtít 
EVVO věnovat, tak ji kraj bude schopen pokrýt různá témata odpovídající 
věku žáků, včetně návštěv míst jako jsou vodárny, svoz odpadu. A následně 
zajistí, aby na to mohli navázat střední školy a případně jim byly poskytnuty 
granty, zejména na dopravu. 

 Paní Volfová doplňuje, že je určitě třeba dohnat deficit v rámci kraje, ale 
můžeme se již bavit o dalších krocích. 

 Paní Hemrová uvádí, že nemůžeme očekávat, že školy najdou více prostoru 
pro toto vzdělávání, nemají na to vzdělané pedagogy, materiály, musíme najít 
dotace, neziskové organizace a firmy a centrum využít i k informování a 
prezentaci partnerů. Pan Kroupar souhlasí. Víme, že učební plány jsou 
našponované, ale i tak věří, že kdyby byl ze strany školy zájem, jistě by se 
našel prostor. 

 Pan Sloup reaguje na nedostatečné vzdělání pedagogů v tomto směru 
a navrhuje vytvoření záznamu, který se dětem pustí. Pro začátek je to 
nejjednodušší cesta. Na to pan Kroupar opět zdůrazňuje osobu koordinátora, 
kterou je třeba dostat do povědomí a tím to celé posunout dopředu. 

 
Předseda děkuje Ing. Krouparovi za prezentaci. 
 

4.  

 
Projednání žádostí v rámci dotačního programu Variantní studie odkanalizování. 

 
Ing. Kroupar okomentoval předem zaslané podklady pro poskytnutí dotací obci 
Draženov a obci Kopidlo z Dotačního programu Variantní studie odkanalizování obcí  
a zásobování pitnou vodou 2022.  
 

Přijato usnesení č. 49/22 
 

5.  

 

 
Projednání dotace pro Vodohospodářské sdružení Rokycanska na Studii 
proveditelnosti rozšíření a propojení skupinových vodovodů. 

 
Ing. Kroupar okomentoval předem zaslané podklady pro poskytnutí individuální 
neinvestiční dotace ve výši 500 000 Kč Vodohospodářskému sdružení Rokycanska. 
  

Přijato usnesení č. 50/22 
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6.  

 
Témata projednávaná v rámci Zastupitelstva a Rady Plzeňského kraje 
 
Předseda požádal Ing. Kroupara o informace k tomuto bodu. 

 
Témata do RPK dne 22. 8. 2022 

1. Uzavření dodatků a schválení výpovědí v rámci dotačního titulu „Pořízení 

ekologického vytápění v domácnostech III“  

- změna ident. údajů FO, neposkytnutí dotace z důvodu nedodání 

závěrečného vyúčtování(3), odstoupení(2), prodloužení term. vyúčt. (4) 

2. Uzavření veřejnoprávních smluv v rámci dotačního programu „Akumulační 

nádrže I.“ 

- vyřazení žádostí uvedených v rámci dotačního programu „Akumulační 

nádrže I.“ z důvodu nesplnění podmínek dotačního programu (5) nebo na 

vlastní žádost žadatele (3). 

- schválení 6 žádostí o poskytnutí dotace v celkové výši 180 000 Kč  

 

3. Podání žádostí o poskytnutí podpory na projektové záměry týkající se přírodní 

rezervace Janovský mokřad: 

a) „Vybudování návštěvnické infrastruktury v přírodní rezervaci Janovský 

mokřad“ – rozhledna – žádost v rámci Operačního programu Životní prostředí 

2021 – 2027, Cíl politiky 2, Priorita 1, Specifický cíl 1.6 Posilování ochrany 

a zachování přírody, biologické rozmanitosti a zelené infrastruktury, a to 

i v městských oblastech, a snižování všech forem znečištění, Opatření 1.6.7 

Návštěvnická infrastruktura sloužící k usměrnění návštěvníků v chráněných 

územích a zvýšení povědomí o problematice ochrany přírody. 

b) „Zvyšování biodiverzity v přírodní rezervaci Janovský mokřad (tůně, 

val)" – žádost v rámci Operačního programu Životní prostředí 2021 – 2027, Cíl 

politiky 2, Priorita 1, Specifický cíl 1.6 Posilování ochrany a zachování přírody, 

biologické rozmanitosti a zelené infrastruktury, a to i v městských oblastech, 

a snižování všech forem znečištění, Opatření 1.6.2 Péče o chráněná území 

(přírodní dědictví). 

c) „Vybudování pastevního areálu II. v přírodní rezervaci Janovský 

mokřad“ žádost v rámci vyhlášené Výzvy č. 1/2022 Agentury ochrany přírody 

a krajiny České republiky k předkládání žádostí o poskytnutí podpory v rámci 

programu Národní plán obnovy – Podpora obnovy přirozených funkcí krajiny, 

komponenta 2.9., investice 4, podprogram 165 - Adaptace vodních, nelesních 

a lesních ekosystémů na změnu klimatu. 

4. Podání žádostí o poskytnutí podpory na projektové záměry „Územní studie 

povodí Radbuzy od Dobřan po vzdutí nádrže České údolí“ a „Územní studie 

povodí Úhlavy od Bezděkova po Klatovy“ – žádosti do programu Národní plán 

obnovy; celkem 2,7 mil; výzva k podání žádostí cca podzim 2022 

5. Schválení poskytnutí finanční odměny vítězům soutěže obcí „My už třídit 

umíme!“ - výsledky soutěže budou vyhlášeny 7. 9. 2022 v Manětíně 

 
Témata do ZPK dne 5. 9. 2022 

1. Poskytnutí finančních prostředků formou dotace z Dotačního programu 

vodohospodářské infrastruktury 2022, 2. část – na základě doporučení 

hodnotící komise ze dne 9. 8. 2022návrh podpory 4 projektů, nepodpoření 

zbývajících projektů (29) pro vyčerpání alokace  

2. Poskytnutí individuální dotace Vodohospodářskému sdružení Rokycanska 

na vyhotovení „Studie proveditelnosti rozšíření a propojení skupinového 
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vodovodu Rokycany – Hrádek – Strašice s obcemi na území okresu 

Rokycany“ - viz bod 5. zápisu 

3. Prodloužení termínů realizace projektů – projekty 7 obcí v oblasti přípravy 

a realizace projektů vodohospodářské infrastruktury 

4. Poskytnutí dotací z Dotačního programu Variantní studie odkanalizování obcí 

a zásobování pitnou vodou 2022 a uzavření veřejnoprávních smluv – 3. část – 

viz bod 4. zápisu 

 

7.  

 

Různé 

 

Předseda pozval přítomné na blížící se Dožínky Plzeňského kraje, které se uskuteční 
dne 27. 8. 2022 od 10:00 v Chanovicích. (pozn. bližší informace jsou k nalezení 
na portálu PK: https://www.plzensky-kraj.cz/dozinky-plzenskeho-kraje-2022) 
 

Nebyly jiné podněty k diskuzi.  

8.  

 

 
Diskuze a Závěr 
 
Příští zasedání je výjezdní dne 18. 10. 2022. 
 
Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 17:10.  
 

Zápis byl vyhotoven dne 16. 8. 2022 – počet stran: 6, počet příloh: 3    
 
 
 
   Šárka Batková, M. Ec.                  RNDr. Lucie Hemrová, Ph. D.           Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 

 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 

https://www.plzensky-kraj.cz/dozinky-plzenskeho-kraje-2022

